
PROTOKÓŁ  Nr 5/2011
          z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług

 z dnia 7 lutego 2011 r.

Obecni:
1. Dariusz Kur                        - Przewodniczący Komisji
2. Henryk Wójcik                   - Zastępca Przewodniczącego
3. Adam Wojtyra                    - Członek Komisji
4. Danuta Opłotna    - Członek Komisji
5. Aleksandra Świeżak    - Członek Komisji

Zaproszeni Goście
1. Mieczysława Kaska – pracownik ODR
2.Piotr Augustyniak – pracownik wydziału UGK
Porządek:
1. Odczytanie i przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji z dnia 10 stycznia 
2011roku.
2. Zapoznanie się członków komisji z pismami korespondencyjnymi.
3. Sprawy różne.
- informacja bieżąca z zakresu rolnictwa przedstawiona przez Panią 
Mieczysławę Kaska oraz informacja od Pana Augustyniaka.
4. Ustalenie kolejnego terminu komisji.
Proponowany porządek został przyjęty.

Ad 1.
Przewodniczący komisji Pan Dariusz Kur odczytał treść protokołu z 
posiedzenia komisji, które odbyło się w dniu 7.02.2011r., radni zapoznali się z 
jego treścią i przyjęli sporządzony protokół nr 4/2011. 
Pan Wójcik Henryk po przyjęciu przez radnych protokołu wniósł uwagę, iż do 
Gminy Zabrodzie nie będzie jeździł sam, aby podjąć rozmowy dotyczące 
budowy sortowni na części byłego wysypiska w Wólce Kozłowskiej, lecz z 
przedstawicielami samorządu tłuszczańskiego.
Ad 2.
Pisma korespondencyjne:

1. Pismo Nr MIR/W/17/2011 z Mazowieckiej Izby Rolniczej wystosowane 
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do Burmistrza Tłuszcza, zarejestrowane w dzienniku korespondencyjnym 
w dniu 20 stycznia 2010r., pod nr 225 w sprawie zarządzenia wyborów do 
walnych zgromadzeń izb rolniczych, w tym Mazowieckiej Izby Rolniczej 
- załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Radny Adam Wojtyra zasugerował, aby zastanowić się nad kandydatami do Izb 
Rolniczych, aby byli to ludzie odpowiedzialni, znający się i związani z 
rolnictwem. 

2. Informacja dotycząca Konkursu „Gazety Sołeckiej” Sołtys Roku 2010  - 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Radny Adam Wojtyra uważa, iż radni powinni zastanowić się nad 
wytypowaniem osoby do ww. Konkursu spośród Sołtysów z terenu Gminy 
Tłuszcz.

Piotr Augustyniak poinformował, że wg regulaminu – załącznik nr 2 – 
zgłaszanie kandydatur trwa do 28 lutego br.

Radni zaproponowali dwie kandydatury:
1. Panią Elżbietę Rudnik
2. Pana Michała Walaśkiewicza

Ostatecznie zadecydowali, iż Pan Walaśkiewicz powinien być zgłoszony do 
Konkursu, jednakże należy dodać, że i Pani Rudnik i Pan Wlaśkiewicz są 
osobami, które w roku 2010 miały duży wpływ na rozwój i promocję rolnictwa 
na terenie gminy.

Radny Dariusz Kur zwrócił się z prośbą do Pana Augustyniaka, aby 
skontaktował się z Sołtysem z Kozłów i zapytał, czy wyraża zgodę na wzięcie 
udziału w Konkursie.

Komisja wnioskuje, aby po wyrażeniu zgody przez kandydata pracownik UGK 
wypełnił zgłoszenie.

3. Do Wydziału UGK wpłynęło pismo od mieszkańca miejscowości Fiukały 
w dniu 30.12.2010r., zarejestrowane w dzienniku korespondencyjnym pod 
nr 4340 dotyczące prośby o nadanie nazwy ulicy nr 100/7 Żwirowa – 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 Piotr Augustyniak poinformował, iż w związku z tym pismem zostanie na 
najbliższą sesję przygotowany projekt uchwały w tej sprawie.

4. Podanie od mieszkańców Postolisk, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego 
19 stycznia 2011r. i zarejestrowane jest w dzienniku korespondencyjnym 
pod nr 289 dotyczące przywrócenia wjazdu do nieruchomości – załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu.
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Radni zapoznali się z treścią podania i z wystosowanym postanowieniem 
przekazującym sprawę do Zarządu Powiatu Wołomińskiego, które stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

5. Prośba mieszkanki miejscowości Postoliska, które wpłynęło w dniu 19 
stycznia 2011r. i zarejestrowane jest w dzienniku pod nr 290. Pismo 
dotyczy prośby o dalsze realizowanie projektu budowy przystanku 
autobusowego przy drodze wojewódzkiej nr 636 w Postoliskach koło 
cmentarza, tj. utwardzenie nawierzchni i oświetlenie przystanków – 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Radni zapoznali się z treścią pisma oraz z wystosowanym podaniem Nr ID-
7040/18/2011 do Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w imieniu 
mieszkanki – załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad 3.
Pani Mieczysława Kaska została poproszona przez Przewodniczącego komisji, 
aby przedstawiła informacje bieżące dotyczące rolnictwa na terenie Gminy 
Tłuszcz.

Pani Mieczysława Kaska poinformowała radnych o następujących sprawach:
− odbył się nabór wniosków o przyznanie pomocy w ramach działania 121 

"Modernizacja gospodarstw rolnych" objętego Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 w terminie od dnia 3 stycznia 
2011 r.  do dnia 28 stycznia 2011r.

- do 17 stycznia 2011r. - składane były wnioski przez gospodarstwa związane z 
produkcją mleczarską ( 3 wnioski zostały złożone z terenu Gminy Tłuszcz, 1 
wniosek spoza terenu);
- od 18 stycznia 2011r. do 28 stycznia 2011r. - trwał nabór wniosków rolników 
specjalizujących się w innej dziedzinie rolnictwa, niż mleczarstwo ( zgłoszono 1 
wniosek z terenu Gminy Tłuszcz i 3 wnioski spoza).
Pod koniec lutego br. zostanie opublikowany ranking z ocenami za wartość 
merytoryczna złożonych wniosków, jednakże może okazać się, że środki 
zabezpieczone na ten wypłaty nie będą wystarczające i nie każdy 
zakwalifikowany wniosek zostanie sfinansowany. 

− w terminie od 15 marca 2011r. do 15 maja 2011r. rolnicy będą mogli 
aplikować o uzyskanie dopłat bezpośrednich, na chwilę obecną są 
organizowane szkolenia dla osób, które będą przeprowadzać nabór 
wniosków. Innowacyjnością w tym roku będzie możliwość składania 
wniosków drogą elektroniczną, jednakże tylko przez te osoby, które 
posiadają kwalifikowany podpis elektroniczny.

− od 15 stycznia 2011 r. będzie można ubiegać się o przyznanie dopłaty z 
tytułu zużytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii 
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elitarny lub kwalifikowany (zakupionego i wysianego/wysadzonego w 
okresie od 15 lipca 2010 r. do 15 czerwca 2011 r.): 

• zbóż ozimych, 
• zbóż jarych, 
• roślin strączkowych, 
• ziemniaka,
• mieszanek zbożowych i pastewnych (sporządzonych z gatunków roślin 

objętych systemem dopłat, z wyłączeniem ziemniaka).

− Dnia 14 lutego 2011r., godz. 11.00 odbędzie się szkolenie w Stryjkach w 
budynku szkoły dla rolników z terenu gminy.

− Prawdopodobnie również w roku 2011r. zostanie zorganizowany konkurs 
dla rolników w zakresie wiedzy o rolnictwie i zasadach BHP w 
gospodarstwach rolnych.

− W dniach 17-18 luty 2011r. odbędzie się szkolenie w budynku Centrum 
Kultury dla grupy 20 osobowej dotyczące zasad ubiegania się i o dopłaty 
bezpośrednie. Na koniec szkolenia uczestnicy otrzymają zaświadczenia o 
zdobytych kwalifikacjach. Z tego cyklu odbędzie się jeszcze jedno 
szkolenie w terminie 10-11.03.2011r.

Radny Dariusz Kur zapytał, czy planowane jest w tym roku jakieś wyjazdowe 
szkolenie z zakresu rolnictwa.

Pani Mieczysława Kaska w odpowiedzi poinformowała, że jeśli Komisja 
Rolnictwa, Handlu i Usług wraz z burmistrzem wspomoże finansowo w 
organizacji takiego wyjazdu szkoleniowego (np. Gmina sfinansuje transport) to 
takie szkolenie się odbędzie.

Pani Kaska poinformowała również o wynikach przeprowadzonego spisu 
rolnego w 2010r. Załącznik nr 3 do niniejszego protokołu zawiera wyniki spisu 
rolnego.

Piotr Augustyniak odczytał treść pisma, które zostało wystosowane w 
odpowiedzi na pismo UGK-0717/I/2011 w sprawie utworzenia filii BP Wołomin 
w Tłuszczu przez Zastępcę Prezesa Bogusława Nadolnika z ARiMR – załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu. Treść pisma wskazuje na negatywne 
ustosunkowanie się ARiMR do prośby Gminy Tłuszcz. 

Radny Wójcik Henryk powiedział, ze sprawa jeszcze nie jest rozstrzygnięta do 
końca, gdyż  Agencja obawia się, że po tym jak wyda zgodę dla Tłuszcza to inne 
miejscowości też będą się o to ubiegały. Czekamy na odpowiedzi na inne 
wysłane pisma w tej sprawie do innych instytucji.
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Piotr Augustyniak poinformował również, że zostanie przekazana informacja na 
piśmie do wszystkich sołtysów wraz z nakazami podatkowymi w związku z 
obowiązkiem umieszczenia przez właściciela w widocznym miejscu tablicy z 
nazwą ulicy i numerem nieruchomości – załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. Dodatkowo radni zostali poinformowani, że w miejscowości Konary 
zostanie zmieniona numeracja domów.

Pan Kur stwierdził, że rozmawiał z kierownikiem Wydziału UGK i 
prawdopodobnie numeracja domów będzie również uporządkowana w Kozłach.

Wnioski komisji:
Radny Henryk Wójcik wnioskuje o wykonanie obustronnych rowów wzdłuż ulicy  
Widok w Chrzęsnem, gdyż woda podmywa tę drogę.

Komisja wnioskuje o interwencję w sprawie bezdomnych, niebezpiecznych psów 
w Mokrej Wsi, które zagrażają mieszkańcom oraz wyrządzają szkody w 
gospodarstwach rolnych.

Radny Dariusz Kur wnioskuje o zbadanie i monitorowanie sytuacji w Wólce  
Kozłowskiej w kobiety, która przygarnia okoliczne psy, a one zagrażają 
mieszkańcom i uczniom szkoły.

Przewodniczący Komisji prosi o zaproszenie na kolejne posiedzenie komisji 
Pana Sebastiana Białka (bieżąca informacja o wyłapywaniu bezdomnych 
zwierząt) i Pana Jerzego Nowaka (w sprawie zbiornika retencyjnego).

Następne posiedzenie Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług zostało ustalone na 
dzień 24.02.2011r. o godz. 9.00.
Na tym protokół zakończono. Przewodniczący Komisji

Dariusz Kur
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